



**ບົດຮຽນໂຮງຮຽນວັນອາທິດ**  
ວັນອາທິດ ທີ 17 ທັນວາ 2023 (12-17-2023)

**ຄວາມຮັກສະແດງອອກໃນພຣະນາມພຣະເຈົ້າ**

**ຈຸດສຳຄັນໃນບົດຮຽນ:** ພວກເຮົາສາມາດຮ້ອງອອກພຣະນາມຂອງພຣະເຈົ້າເພາະພຣະອົງຮັກພວກເຮົາຢ່າງເລິກເຊິ່ງ.

**ພຣະຄຳພີຕອບສນອງຕໍ່ຊີວິດ:**

ເຈົ້າຕອບແນວໃດເມື່ອມີຄົນເວົ້າ, "ຂ້ອຍຮັກເຈົ້າ"? ອີງຕາມບຸກຄົນແລະສະຖານະການ, ພວກເຮົາມັກຈະຕອບວ່າ "ຂ້ອຍຮັກເຈົ້າຄືກັນ." ຜູ້ຊາຍຄົນນຶ່ງອວດວ່າລາວບໍ່ເຄີຍບອກລູກວ່າລາວຮັກເຂົາເຈົ້າ. ເຫດຜົນ? ລາວບໍ່ຕ້ອງການໃຫ້ພວກເຂົາມີພັນທະທີ່ຈະເວົ້າວ່າ, "ຂ້ອຍຮັກເຈົ້າຄືກັນ." ພວກເຂົາເຈົ້າມີປະຕິກິລິຍາແນວໃດ? ພວກເຂົາເຈົ້າໄດ້ເຕີບໂຕຂຶ້ນກັບຄວາມບໍ່ພັນຄົງບໍ່? ເຂົາເຈົ້າພົວພັນກັບລູກຂອງຕົນເອງແນວໃດ? ໜ້າເສົ້າໃຈ! ຄວາມຕ້ອງການທີ່ຈະຮັກແລະຢາກຖືກຮັກແມ່ນໄດ້ສ້າງຂຶ້ນຢູ່ໃນໃຈຂອງເຮົາ. ຄິດກ່ຽວກັບຄົນທີ່ທ່ານມັກຢູ່ອ້ອມຂ້າງ. ພວກເຂົາບໍ່ແມ່ນບຸກຄົນຜູ້ທີ່ມັກເຈົ້າບໍ່? ຄົງບໍ່ມີໃຜດອກທີ່ຕົ້ນນອນໃນຕອນເຊົ້າມີຄວາມຄິດວ່າ, ຂ້ອຍຄິດວ່າຂ້ອຍຈະຂໍໃຫ້ ໂຈ ແລະ ມາຣີ ໄປກິນເຂົ້າທ່ຽງ. ເພາະພວກເຂົາບໍ່ມັກຂ້ອຍເລີຍ. ມັນຄົງຈະມ່ວນດີ! ບໍ່. ພວກເຮົາຕ້ອງການຢູ່ຮ່ວມກັບຄົນທີ່ເປັນມິດ, ຍິນຍັນຜູ້ທີ່ພວກເຮົາຍັງສາມາດຮັກ.

ພຣະເຈົ້າເຮັດໃຫ້ຄວາມສັມພັນຂອງພວກເຮົາກັບພຣະອົງຼ່າຍຂຶ້ນ. ພວກເຮົາຮັກພຣະອົງເພາະວ່າພຣະອົງໄດ້ຮັກພວກເຮົາກ່ອນ ແລະໄດ້ປະທານພຣະບຸດຂອງພຣະອົງສຳລັບພວກເຮົາ (1 ຍຮ 4:10,19). ດາວິດເຂົ້າໃຈການເຄື່ອນໄຫວນີ້. ລາວຮັກພຣະຜູ້ເປັນເຈົ້າເພາະລາວຮູ້ວ່າພຣະເຈົ້າຮັກລາວຫຼາຍສຳໃດ. ຕລອດເພງສັຣເສີນ 103 ເຮົາໄດ້ຍິນດາວິດຮູ້ຄຸນຄ່າຄວາມຮັກຂອງພຣະເຈົ້າ.

ວິທີທີ່ສ້າງສັນທີ່ທ່ານເຄີຍເຫັນ ຫຼືໄດ້ຍິນບາງຄົນເວົ້າວ່າ, "ຂ້ອຍຮັກເຈົ້າ" ແມ່ນຫຍັງ?

**ພຣະຄຳພີກ່າວວ່າແນວໃດ? (ເບິ່ງຕາມຫົວຂໍ້ 1, 2, ແລະ 3.)**

**ການສຶກສາພຣະຄຳພີ**

**1. ເພງສັຣເສີນ 103:1-5**

1. ຈິດວິນຍານຂອງຂ້ອຍເອີຍ ຈົ່ງສັຣເສີນພຣະຜູ້ເປັນເຈົ້າ ຂ້ອຍສັຣເສີນພຣະນາມອັນບໍ່ຮູ້ສຸດຂອງພຣະອົງດ້ວຍໝິດຈິດໝິດໃຈ.
2. ຈິດວິນຍານຂອງຂ້ອຍເອີຍ ຈົ່ງສັຣເສີນພຣະຜູ້ເປັນເຈົ້າ ແລະຢ່າລືມຄຸນງາມຄວາມດີຂອງພຣະອົງ.
3. ພຣະອົງຊົງໃຫ້ອະພິຍຄວາມບາບທັງສິ້ນຂອງຂ້ອຍ ແລະປົນປົວພຍາດໂຣຄາຕ່າງໆຂອງຂ້ອຍໃຫ້ດີ.
4. ພຣະອົງຊົງຊ່ອຍຂ້ອຍໃຫ້ພົ້ນຈາກຕາຍ ແລະຊົງອວຍພອນຂ້ອຍດ້ວຍຄວາມຮັກແລະຄວາມເມດຕາ.
5. ພຣະອົງຊົງທຳໃຫ້ຊີວິດຂອງຂ້ອຍເຕັມໄປດ້ວຍສິ່ງທີ່ດີ ດັ່ງນີ້ ຂອຍຈົ່ງທຸ່ມແທ້ນແລະແຂງແຮງເໝືອນດັ່ງນີກອິນຊີ.

ຄຳນຳຂອງດາວິດ, "ຂອງດາວິດ," ແມ່ນຫຼາຍກ່ວາການຮຽກຮ້ອງສິດທິຂອງຜູ້ຊຽນ. ມັນຊີ້ໃຫ້ເຫັນບົດເພງສະແດງຈິດວິນຍານຂອງລາວ. ຜູ້ທຳນວາຍຊາມູເອນໄດ້ເວົ້າວ່າພຣະເຈົ້າຈະທົດແທນ ຊາອູນ ກັບຜູ້ຊາຍທີ່ພຣະຜູ້ເປັນເຈົ້າຊົງພໍພຣະທັຍ (1 ຊມອ 13:14). ໄປໂລຍັງໃຊ້ປະໂຫຍກນີ້ເພື່ອພັນລະນາເຖິງດາວິດ (ກິຈການ 13:22). ມັນໝາຍຄວາມວ່າແນວໃດ? ມັນສາມາດຊີ້ບອກວ່າດາວິດມີຫົວໃຈສຳລັບພຣະເຈົ້າ. ມັນຍັງອາດຈະພັນລະນາເຖິງວິທີທີ່ພຣະເຈົ້າມີຫົວໃຈສຳລັບດາວິດ. ອັນທຳອິດເປັນຄວາມຈິງເພາະວ່າອັນທີສອງກໍເປັນຄວາມຈິງ. ດາວິດຮັກພຣະເຈົ້າ. ເພງສັຣເສີນຂອງເພິ່ນໄດ້ເພີ່ມຂຶ້ນ ດ້ວຍການສະແດງອອກຂອງຄວາມຮັກຕໍ່ພຣະຜູ້ເປັນເຈົ້າ, ຄວາມຊື່ນຊົມສຳລັບຄວາມເມດຕາຂອງພຣະເຈົ້າ, ແລະຄວາມປາຖນາສຳລັບການຮ່ວມກັບພຣະອົງ, ຢ່າງໃດກໍຕາມ, ສາຍພົວພັນບໍ່ໄດ້ເລີ່ມຕົ້ນດ້ວຍດາວິດແຕ່ໂດຍພຣະເຈົ້າ. ພຣະເຈົ້າອົງຊົງຮິດອຳນາດຮູ້ວ່າກະສັດໃນອະນາຄົດຈະລົ້ມລົງ, ແຕ່ພຣະເຈົ້າຊົງຮັກເພິ່ນຢູ່ດີ.

ດາວິດຕອບດ້ວຍຄວາມຮັກ. ດາວິດອວຍພອນພຣະເຈົ້າສຳລັບ "ຜົນປະໂຫຍດທັງໝົດຂອງລາວ." ເລີ່ມຕົ້ນດ້ວຍການໃຫ້ອະພິຍ. ໃນຂະນະທີ່ດາວິດລົ້ມເຫຼວ ລາວກັບໃຈແລະກັບຄືນມາຫາພຣະເຈົ້າສເມີ. ນັ້ນຄືຄວາມໝາຍຂອງການມີໃຈຕໍ່ພຣະເຈົ້າ. ຫຼືຈະເປັນທີ່ສົມບູນແບບທີ່ບໍ່ສາມາດບັນລຸໄດ້, ແຕ່ຈະສຳນຶກຜິດໃນການສາລະພາບແລະດ້ວຍຄວາມຈິງໃຈໃນການກັບໃຈແລະຄວາມຮັກ. ພຣະເຈົ້າເຮັດໃຫ້ການໃຫ້ອະພິຍຂອງພວກເຮົາເປັນໄປໄດ້ໂດຍການຮັກພວກເຮົາແລະການໃຫ້ພຣະເຢຊູເປັນຄ່າໄຖ່ສຳລັບບາບຂອງພວກເຮົາ. ຂໍເຫຼົ່ານີ້ສນັບສນູນລັກສະນະຂອງພໍ່ທີ່ມີຄວາມເມດຕາ. ດາວິດໄດ້ບອກເຖິງຜົນປະໂຫຍດບາງຢ່າງທີ່ພຣະເຈົ້າປະທານໃຫ້ລູກໆຂອງພຣະອົງດັ່ງທີ່ພຣະອົງກຳນົດວ່າຈະບໍ່ລືມເຂົາເຈົ້າ.

- **ພຣະອົງໃຫ້ອະພິຍຄວາມຊົ່ວຮ້າຍຂອງເຮົາ.** ບາບຂອງດາວິດກັບບາງເບັດຊີບາແລະການຄາດຕະກັມສາມີຂອງນາງນັ້ນບໍ່ແມ່ນຄວາມລົ້ມເຫຼວຂອງລາວເທົ່ານັ້ນ. ກະສັດເຂົ້າໃຈວິທີທີ່ລາວຂາດມາດຕະຖານຂອງພຣະເຈົ້າ. ການເຮັດບາບຂອງພວກເຮົາຄືນໃໝ່ເຮັດໃຫ້ພວກເຮົາຮູ້ຈັກການໃຫ້ອະພິຍຂອງພຣະເຈົ້າ, ຄວາມຮັກຂອງພຣະເຈົ້າບໍ່ຈຳກັດ. ພຣະອົງໃຫ້ອະພິຍຄວາມຊົ່ວຮ້າຍທັງໝົດຂອງເຮົາ. ບາງເທື່ອ, ເຮົາເຮັດສິ່ງທີ່ບໍ່ດີເຊັ່ນນັ້ນ, ເຮົາຄິດວ່າພຣະເຈົ້າຈະບໍ່ໃຫ້ອະພິຍເຮົາ. ຖ້າພຣະເຈົ້າສາມາດລ້າງບາບອັນຮ້າຍແຮງຂອງດາວິດອອກໄດ້, ຄວາມເມດຕາອັນຊົງຮັກຂອງພຣະອົງຕໍ່ເຮົາກໍຍິ່ງໃຫຍ່ຄືກັນ.
- **ພຣະອົງປົ່ນປົວພະຍາດຂອງພວກເຮົາ.** ພຣະເຈົ້າບໍ່ພຽງແຕ່ໃຫ້ອະພິຍ, ແຕ່ພຣະອົງຍັງປົ່ນປົວ. ຄູສອນຂ່າວປະເສີດປອມດ້ານຄວາມຈະເລີນຮຸ່ງເຮືອງ ອ້າງວ່າພຣະພອນອັນທີ່ສອງຂອງດາວິດສັນຍາການປົ່ນປົວທາງດ້ານຮ່າງກາຍທັງໝົດສຳລັບທຸກຄົນທີ່ມີຄວາມເຊື່ອພຽງພໍ. ຄວາມສຸກຂອງນັກຂຽນເພງສັຣເສີນໃນການປົ່ນປົວບໍ່ໄດ້ລວມເອົາໃບສັ່ງຢາທີ່ໄປສຳລັບສຸຂະພາບແລະຄວາມຈະເລີນຮຸ່ງເຮືອງ. ແນ່ນອນ, ພຣະເຈົ້າສາມາດປົ່ນປົວພະຍາດຕ່າງໆ, ແລະການປົ່ນປົວແມ່ນມາຈາກມີຂອງພຣະອົງ. ເມື່ອໃດກໍຕາມທີ່ພວກເຮົາປະສົບກັບຄວາມບັນເທົາຈາກພະຍາດ, ພວກເຮົາຮັບຮູ້ວ່າມັນເປັນວຽກງານອັນດີຂອງພຣະເຈົ້າ. ໃນທີ່ສຸດ, ພຣະອົງໄດ້ປົ່ນປົວພະຍາດຂອງບາບແລະຄວາມຕາຍຜ່ານຊີວິດນິລັນດອນໃນພຣະຄຣິດ.
- **ພຣະອົງໄດ້ໄຖ່ຊີວິດຂອງພວກເຮົາຈາກຊຸມ.** ການໄຖ່ແມ່ນເຫດຜົນທີ່ສາມສຳລັບພຣະພອນໃນພຣະນາມຂອງພຣະເຈົ້າ. ບາບຂອງພວກເຮົາຕັດສິນລົງໂທດພວກເຮົາເຂົ້າສູ່ "ຊຸມ." ຄວາມໝາຍຂອງຄຳສັບນີ້ຕັ້ງແຕ່ຊຸມຝັງສົບ, ການເສັງຊີວິດ, ແລະການທຳລາຍໂດຍທົ່ວໄປ. ພຣະເຈົ້າຊົງໄຖ່ພວກເຮົາຈາກການກ່າວໂທດໂດຍຜ່ານພຣະເຢຊູ. ໂດຍພຣະໂລຫິດຂອງພຣະອົງ, ພຣະຄຣິດໄດ້ຈ່າຍຄ່າສຳລັບບາບຂອງພວກເຮົາແລະໄດ້ໄຖ່ພວກເຮົາຈາກຄວາມພິນາດຈົບທາຍ, ຄວາມຕາຍ, ແລະນະລົກ (ຮຣ 9:11-15).
- **ພຣະອົງປົກຄອງເຮົາດ້ວຍຄວາມຮັກອັນໝັ້ນຄົງແລະເມດຕາສົງສານ.** ສາເຫດທີ່ສື່ສຳລັບການສະເຫຼີມສະຫຼອງພຣະເຈົ້າກ່ຽວຂ້ອງກັບວິທີທີ່ພຣະອົງໄດ້ປົກຄອງພວກເຮົາດ້ວຍຄວາມຮັກອັນໝັ້ນຄົງແລະຄວາມເມດຕາສົງສານ. ມຸງກຸດຂອງພວກເຮົາບໍ່ເປັນວົງມົນຂອງຄຳຊື່ໆ, ແຕ່ຄວາມເມດຕາຂອງພຣະເຈົ້າແລະພຣະຄຸນ. ຜູ້ເຊື່ອບໍ່ສົນໃຈຫຍັງສຳລັບສງ່າຣາສີທີ່ໂລກສະເໜີໃຫ້ຍ້ອນວ່າເຂົາເຈົ້າມີຄວາມພໍໃຈຈາກພຣະເຈົ້າແລ້ວ. ລາວມີພຽງພໍ.
- **ພຣະອົງໃຫ້ຄວາມພໍໃຈພວກເຮົາດ້ວຍສິ່ງທີ່ດີ; ວັຍໜຸ່ມຂອງພວກເຮົາໄດ້ຖືກປັບປຸງໃໝ່ຄືກັບນົກອິນຊີ.** ໃນທີ່ສຸດ, ດາວິດໄດ້ສັຣເສີນພຣະຜູ້ເປັນເຈົ້າສຳລັບວິທີທີ່ພຣະອົງເຮັດໃຫ້ລູກໆຂອງພຣະອົງພໍໃຈກັບ "ສິ່ງທີ່ດີ." ຄຳວ່າຄວາມພໍໃຈແມ່ນໃຊ້ແນວຄວາມຄິດຂອງຄວາມສົມບູນ. ພຣະຄັ້ມພີໄດ້ເຕືອນເຮົາວ່າເຮົາບໍ່ມີຊີວິດຢູ່ດ້ວຍອາຫານຢ່າງດຽວ (ພຣະບັນຍັດສອງ 8:3; ມັດທາຍ 4:4). ພຣະເຈົ້າອວຍພອນທຸກດ້ານຂອງຊີວິດຂອງເຮົາ—ທາງດ້ານຮ່າງກາຍ, ທາງວິນຍານ, ຄວາມຮູ້ສຶກ, ແລະທາງພົວພັນ. ພຣະອົງຜູ້ດຽວພໍໃຈຢ່າງສົມບູນ. ການຕອບສນອງຂອງພວກເຮົາແມ່ນສັຣເສີນແລະເປັນພອນໃຫ້ພຣະຜູ້ເປັນເຈົ້າ.

ເມື່ອໃດໃນຊີວິດຂອງທ່ານທີ່ພຣະເຈົ້າໃຫ້ຄວາມພໍໃຈກັບສິ່ງທີ່ດີ?

**2. ເພງສັຣເສີນ 103:8-13**

8. ພຣະຜູ້ເປັນເຈົ້າຊົງເຕັມໄປດ້ວຍພຣະເມດຕາກະຣຸນາ ພຣະອົງຊົງເຕັມໄປດ້ວຍຄວາມຮັກອັນໝັ້ນຄົງແລະບໍ່ຊົງພິໂຣດງ່າຍ. 9.

ພຣະອົງບໍ່ຊົງຕິຕຽນແລະບໍ່ຊົງພິໂຣຕລອດໄປ. 10. ພຣະອົງບໍ່ໄດ້ຊົງລົງໂທດພວກເຮົາຕາມທີ່ພວກເຮົາສົມຄວນຈະໄດ້ຮັບ ຫຼືບໍ່ໄດ້ ຕອບແທນໃນຄວາມບາບແລະການຜິດພາດຂອງພວກເຮົາ. 11. ພໍ່າສວັນສູງເໜືອແຜ່ນດິນໂລກຫຼາຍເທົ່າໃດ ຄວາມຮັກທີ່ພຣະອົງຊົງ ມີແກ່ຜູ້ທີ່ຢາກເກງພຣະອົງກໍສູງຫຼາຍເທົ່ານັ້ນ. 12. ທິດຕາເວັນອອກໄກຈາກທິດຕາເວັນຕົກຫຼາຍເທົ່າໃດ ພຣະອົງກໍຊົງຍົກຄວາມບາບ ຂອງພວກເຮົາອອກໄປໄກຫຼາຍເທົ່ານັ້ນ. 13. ພໍ່າເມດຕາກະຣຸນາຕໍ່ລູກຫຼາຍເທົ່າໃດ ພຣະຜູ້ເປັນເຈົ້າກໍຊົງເມດຕາກະຣຸນາຕໍ່ຜູ້ທີ່ຢາກເກງ ພຣະອົງຫຼາຍເທົ່ານັ້ນ.

ເພາະວ່າພຣະເຈົ້າເປັນຄວາມຮັກ, ພຣະອົງຊົງເມດຕາສົງສານ.

1. **ເມດຕາສົງສານ.** ພຣະເຈົ້າປະຕິບັດຕໍ່ພວກເຮົາດ້ວຍຄວາມເມດຕາຄືພໍ່ຕໍ່ລູກຊາຍ (ຂໍ້ 13). ດັ່ງທີ່ດາວິດຂຽນໃນຂໍ້ທີ 14-16, ພຣະເຈົ້າຮູ້ຈັກພວກເຮົາ. ມະນຸດເປັນຄືກັບຂີ້ຝຸ່ນທີ່ພັດໄປ ຫຼືຫຍ້າທີ່ທຽວແຫ້ງ. ການເຂົ້າໃຈຄວາມອ່ອນແອຂອງພວກເຮົາບໍ່ໄດ້ແກ້ ຕົວຈາກບາບຂອງພວກເຮົາ. ຮູບພາບຄໍານີ້ໃຫ້ທວນຄືນເຖິງເລື່ອງລູກທີ່ເສັງໃນລູກາ 15. ລາວບໍ່ໄດ້ປະຖິ້ມບາບຂອງລູກຊາຍ, ແຕ່ ລາວໄດ້ຮັບລູກຊາຍທີ່ກັບໃຈທີ່ໄດ້ກັບຄືນມາ.
2. **ພຣະຄຸນ.** ຄໍາສັບນີ້ອະທິບາຍເຖິງການໃຫ້ການດູແລ ແລະຄວາມໂປດປານຂອງພຣະເຈົ້າຕໍ່ລູກຂອງພຣະອົງ. ພວກເຮົາບໍ່ມີຂໍ້ ອ້າງກ່ຽວກັບຄວາມເມດຕາຂອງພຣະເຈົ້າ ພວກເຮົາບໍ່ສົມຄວນໄດ້ຮັບຄວາມໂປດປານຂອງພຣະເຈົ້າ, ພຣະເຢຊູໄດ້ສະເດັດມາໃນ ຂນະທີ່ພວກເຮົາຍັງເປັນຄົນບາບຢູ່. ພຣະອົງກະທໍາຕໍ່ເຮົາຢ່າງສມໍ່າສເມີດ້ວຍລັກສະນະທີ່ຮັກຂອງພຣະອົງ.
3. **ຊ້າທີ່ຈະໃຈຮ້າຍ.** ເນື່ອງຈາກຄວາມເມດຕາສົງສານແລະພຣະຄຸນຂອງພຣະເຈົ້າ, ພຣະອົງຈຶ່ງ "ຊ້າທີ່ຈະໃຈຮ້າຍ." ພຣະອົງ "ອຸ ດົມສົມບູນໃນຄວາມຮັກອັນໝັ້ນຄົງ." ປໂຍກມີສາມາດແປໄດ້ວ່າ "ເຕັມໄປດ້ວຍຄວາມເມດຕາ." ຄວາມເມດຕາທີ່ໜ້າຮັກຂອງພຣະ ເຈົ້າ ປະຕິບັດຢ່າງສັດຊື່ເຖິງພຣະຄຸນຄວາມເມດຕາສົງສານຂອງພຣະອົງຕໍ່ພວກເຮົາ.
4. **ອຸດົມສົມບູນໃນຄວາມຮັກທີ່ສັດຊື່.** ເມື່ອເຮົາເຮັດບາບ ພຣະເຈົ້າບໍ່ໄດ້ "ກ່າວຫາເຮົາສເມີ" ຫຼື "ໃຈຮ້າຍ" ກັບເຮົາຕລອດໄປ. ໃນເວ ລາທີ່ພວກເຮົາມີປະສົບການການໃຫ້ອະພິຍຂອງພຣະເຈົ້າໃນພຣະຄຣິດ, ພວກເຮົາບໍ່ຈໍາເປັນຕ້ອງສືບຕໍ່ເບິ່ງບ່າຂອງພວກເຮົາ. ຊາ ຕານເປັນຜູ້ກ່າວຫາ ບໍ່ແມ່ນພຣະເຈົ້າ. ໃນຂນະທີ່ພຣະວິນຍານບໍ່ຮຸນຕັດສິນລົງໂທດພວກເຮົາຈາກບາບ, ພຣະອົງໄດ້ເຮັດດັ່ງນັ້ນ ເພື່ອນໍາພວກເຮົາໄປສູ່ການກັບໃຈເພື່ອໃຫ້ພວກເຮົາມີປະສົບການການໃຫ້ອະພິຍຂອງພຣະເຈົ້າ. ການສິ້ນພຣະຊົນແລະການຟື້ນຄືນ ພຣະຊົນຂອງພຣະເຢຊູໄດ້ເຮັດໃຫ້ມັນເປັນໄປໄດ້ສໍາລັບພຣະເຈົ້າທີ່ຈະຟື້ນຟູພວກເຮົາໃຫ້ມີຄວາມສັມພັນທີ່ຖືກຕ້ອງກັບພຣະອົງ. ຖ້າພຣະເຈົ້າ "ປະຕິບັດກັບເຮົາຕາມຄວາມບາບຂອງເຮົາສົມຄວນໄດ້ຮັບ" ຫຼື "ຕອບແທນເຮົາຕາມຄວາມຊົ່ວຮ້າຍຂອງເຮົາ," ເຮົາກໍຈະ ຖືກພິນາດ. ບາບຂອງພວກເຮົາລົງໂທດພວກເຮົາແລ້ວ. ພຣະຄຸນຂອງພຣະເຈົ້າຍັງຄົງເປັນຄວາມຫວັງອັນດຽວຂອງພວກເຮົາ, ແລະ ມັນພຽງພໍ. ຄວາມຮັກທີ່ສັດຊື່ຂອງພຣະເຈົ້າ "ສູງສຸດເທົ່າກັບພໍ່າສວັນຢູ່ເໜືອແຜ່ນດິນໂລກ." ຈິດໃຈຂອງມະນຸດບໍ່ສາມາດເຂົ້າໃຈຄວາມ ເມດຕາອັນກວ້າງຂວາງຂອງພຣະເຈົ້າໄດ້. ພວກເຮົາມີແນວໂນ້ມທີ່ຈະຄິດໃນແງ່ຂອງເຫດແລະຜົນ. ພຣະເຈົ້າເຮັດໃຫ້ມີທາງທີ່ຈະພໍໃຈ ທັງຄວາມຍຸດຕິທັມ ແລະຄວາມເມດຕາຂອງພຣະອົງ ເພາະພຣະອົງຮັກເຮົາ. ຜູ້ຄົນທີ່ຢ້ານກົວພຣະອົງກັບໃຈຂອງເຂົາເຈົ້າ ບາບແລະ ຄວາມຄາລະວະຮ້ອງຫາພຣະອົງສໍາລັບຄວາມເມດຕາໂດຍຜ່ານພຣະເຢຊູ. ຄວາມຈິງແລະຄວາມເມດຕາໂອບກອດຢູ່ທີ່ໄມ້ກາງແຂນ ຂອງພຣະຄຣິດ (ເພງສັຣເສີນ 85:10).

ທ່ານໄດ້ເຫັນພຣະເຈົ້າໃຫ້ຄວາມກະລຸນາຕໍ່ໃຜຜູ້ນຶ່ງແນວໃດ?

**3. ເພງສັຣເສີນ 103:17-19**

17. ແຕ່ວ່າຄວາມຮັກພຣະຜູ້ເປັນເຈົ້າ ຊົງມີແກ່ຜູ້ທີ່ຖວາຍກຽດແດ່ພຣະອົງຕລອດໄປ ແລະຄວາມຊອບທັມຂອງພຣະອົງຊົງຫມັ້ນຄົງຢູ່ ທຸກຊົ່ວອາຍຸຄົນ. 18. ແລະແກ່ຜູ້ທີ່ປະຕິບັດຕາມຂໍ້ຄໍາສັ່ນຍາຂອງພຣະອົງ ຄືຜູ້ທີ່ເຊື່ອຟັງຢ່າງຈິງໃຈໃນຂໍ້ຄໍາສັ່ງຂອງພຣະອົງ. 19. ພຣະຜູ້ເປັນເຈົ້າຊົງຕັ້ງພຣະທີ່ນັ່ງໄວ້ໃນພໍ່າສວັນພຣະອົງຊົງເປັນພຣະເຈົ້າມະຫາຊີວິດປົກຄອງທຸກສິ່ງ.

ຄວາມຮັກຂອງພຣະເຈົ້າບໍ່ເຄີຍລົ້ມເຫຼວ. ການນຳໃຊ້ປະໂຫຍກລວມ "ຈາກນິລັນດອນສູ່ນິລັນດອນ," ດາວິດດີໃຈໃນຄວາມຮັກອັນເປັນນິດ ແລະສັດຊື່ຂອງພຣະເຈົ້າ. ບາງຄັ້ງສະຖານະການທີ່ບໍ່ດີເຮັດໃຫ້ພວກເຮົາຕັ້ງຄຳຖາມວ່າພຣະເຈົ້າຮັກພວກເຮົາແທ້ບໍ່. ດາວິດມີສ່ວນຮ່ວມ ຂອງຄວາມທຸກຍາກລຳບາກ, ແຕ່ຜ່ານທາງທຸກສິ່ງທີ່ລາວຮັກສາຄວາມເຊື່ອໃນຄວາມຮັກແພງຂອງພຣະເຈົ້າ. ລາວເຂົ້າໃຈຄວາມເມດ ຕາຂອງພຣະເຈົ້າວ່າເປັນ "ຄວາມຮັກທີ່ສັດຊື່."

ດັ່ງທີ່ລາວໄດ້ເຮັດໃນຂໍ້ທີ 11 ແລະ 13, ດາວິດມີຄຸນສົມບັດໃນການເວົ້າຂອງລາວໂດຍການລະບຸຄວາມຮັກຂອງພຣະເຈົ້າກັບ "ຜູ້ ທີ່ຍ້ານກົວພຣະອົງ." ການຍຳເກງພຣະຜູ້ເປັນເຈົ້າໝາຍເຖິງການຖືພຣະອົງດ້ວຍຄວາມຍ້ານກົວ. ຜົນກໍຄື ຜູ້ທີ່ເຊື່ອແບບນີ້ຮັກສາພຣະ ຄຳຂອງພຣະເຈົ້າ. ຄວາມຍ້ານກົວພຣະຜູ້ເປັນເຈົ້າຢ່າງຖືກຕ້ອງເຮັດໃຫ້ລູກຂອງພຣະອົງໃຫ້ກຽດ ແລະເຊື່ອຟັງພຣະອົງ. ດາວິດບໍ່ໄດ້ ເວົ້າວ່າພຣະເຈົ້າບໍ່ໄດ້ຮັກປະຊາຊົນທັງໝົດ. ເຖິງຢ່າງໃດກໍຕາມ, ຜູ້ຄົນທີ່ບໍ່ເຄົາລົບພຣະຜູ້ເປັນເຈົ້າບໍ່ເຂົ້າໃຈຄວາມຮັກ ແລະຄວາມເມດ ຕາຂອງພຣະອົງ. ຄວາມຍຸດຕິທັມຂອງພຣະເຈົ້າຕົກຢູ່ໃນຄົນດີແລະຄົນຊົ່ວເທົ່າທຽມກັນ. ຄົນທີ່ເຊື່ອຟັງພຣະເຈົ້າດ້ວຍຄວາມຮັກຖືວ່າ ຄວາມຊອບທັມຂອງພຣະອົງເປັນພຣະພອນ. ຜູ້ທີ່ປະຕິເສດພຣະຜູ້ເປັນເຈົ້າ ຮັບຮູ້ເຖິງແມ່ນວ່າຄວາມຮັກອັນສັກສິດຂອງພຣະອົງກໍຖື ເປັນການພິພາກສາ. ໃນທຸກສະຖານະການ, ພຣະເຈົ້າແມ່ນສມ່ຳສເມີ.

ດາວິດເຂົ້າໃຈລັກສະນະຫຼາຍລ້ຽນຂອງສາຍພົວພັນຂອງພຣະເຈົ້າກັບຜູ້ຄົນທີ່ຕິດຕາມພຣະອົງ. ແມ່ນແຕ່ລູກຫລານຂອງບຸກຄົນທີ່ຮັກ ສາພຣະຄຳຂອງພຣະເຈົ້າຢ່າງສັດຊື່ກໍໄດ້ຮັບຜົນປະໂຫຍດຈາກຄວາມຊອບທັມຂອງພຣະອົງ. ການມີຄວາມສັມພັນໃນພັນທະສັນຍາກັບ ພຣະເຈົ້າບໍ່ພຽງແຕ່ສົ່ງຜົນກະທົບຕໍ່ພວກເຮົາເທົ່ານັ້ນ ແຕ່ເປັນປະໂຫຍດຕໍ່ຄອບຄົວຂອງພວກເຮົາ. ທຸກຄົນຕ້ອງຕອບສນອງຕໍ່ພຣະຄຸນຂອງ ພຣະເຈົ້າເປັນສ່ວນຕົວ, ແຕ່ຄວາມເຊື່ອຂອງບັນພະບຸຣຸດຂອງເຮົາມັກເຮັດໃຫ້ເຮົາຮັບເອົາພຣະກິດຕິຄຸນຫຼາຍຂຶ້ນ. ຜູ້ທີ່ສັດຊື່ທີ່ໄດ້ຮັບ ຄວາມເມດຕາຂອງພຣະເຈົ້າ "ຮັກສາພັນທະສັນຍາຂອງພຣະອົງ" ແລະ "ຮັກສາຄຳສັ່ງສອນຂອງພຣະອົງ." ພຣະເຈົ້າໄດ້ສ້າງສາຍພົວ ພັນພັນທະສັນຍາກັບປະຊາຊົນຂອງພຣະອົງໂດຍອີງໃສ່ຄວາມເມດຕາຂອງພຣະອົງແລະຄວາມສັດຊື່ຂອງເຂົາເຈົ້າຕໍ່ພຣະອົງ.

ທ່ານຈະອະທິບາຍຄຳສັນຍາທີ່ໃຫ້ໄວ້ໃນຂໍ້ພຣະຄຳພີເຫຼົ່ານີ້ແນວໃດ?

### ນຳໃຊ້ໃນຊີວິດ

ພວກເຮົາສາມາດຮ້ອງອອກພຣະນາມຂອງພຣະເຈົ້າເພາະພຣະອົງຮັກພວກເຮົາຢ່າງເລິກເຊິ່ງ. ເລືອກນຶ່ງໃນການນຳໃຊ້ເພື່ອຊ່ວຍໃຫ້ ທ່ານນຳໃຊ້ຄວາມຈິງໃນມື້ນີ້.

- **ທວນຄືນ.** ຈົ່ງຈົ່ງຈຳບາງຜົນປະໂຫຍດທີ່ເຈົ້າໄດ້ຮັບຈາກພຣະຜູ້ເປັນເຈົ້າ. ຈົດລົງໄວ້. ອ່ານຫຼາຍໆຄັ້ງໃນອາທິດນີ້.
- **ທ່ອງຈຳ.** ບອກບາງຄົນວ່າທ່ານໄດ້ປະສົບການກັບຄວາມເມດຕາລົງສານຂອງພຣະເຈົ້າແນວໃດ. ຄຳພາຍນານີ້ອາດເປັນເລື່ອງກ່ຽວ ກັບຄວາມລອດ ຫລືກ່ຽວກັບບາງແງ່ມຸມຂອງການໃຫ້ອະພິຍ ຫລືການຈັດຕັ້ງຂອງພຣະເຈົ້າ.
- **ກ່ຽວຂ້ອງ.** ກຳນົດເພື່ອນຫຼືເພື່ອນຮ່ວມງານທີ່ອາດຈະມີຄວາມຫຍຸ້ງຍາກໃນການເຂົ້າໃຈຄວາມຮັກຂອງພຣະເຈົ້າ. ຊ່ວຍໃຫ້ຄົນນີ້ ເຊື່ອມໂຍງຄວາມຮັກຂອງພຣະເຈົ້າກັບວິທີທີ່ພຣະອົງໄດ້ຢ່າງກັບທ່ານຜ່ານເວລາທີ່ຫຍຸ້ງຍາກ.

ທ່ານຕອບແນວໃດເມື່ອທ່ານໄດ້ຍິນ "ຂ້ອຍຮັກເຈົ້າ"? ບາງທີຕອນນີ້ອາດຈະເປັນເວລາທີ່ດີທີ່ຈະບອກພຣະຜູ້ເປັນເຈົ້າວ່າທ່ານຮັກພຣະ ອົງຫຼາຍປານໃດ.

ອຸປຸຸມໂດຍ ລາວຊາວເທີນບັບຕິສສັມພັນ <https://ulsb.org/sunday-school-2/> ແປໂດຍ PA